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A tARtAlOmBÓl

Biztosan mindenki járt 
már úgy, hogy valaki régi 
ismerősként üdvözölte az 
utcán. Az ember a legjobb 
esetben ilyenkor egy visz-
szaköszönéssel elintézheti 
a dolgot, de előfordulhat 
az is, hogy a rég látott 
barát beszélgetni óhajt. 
Ilyenkor az agyunkban 
kattogni kezdenek a fo-
gaskerekek, igennel és 
nemmel felelgetünk, s 
közben kutakodunk em-
lékezetünk bugyraiban, 
próbálván rájönni, hon-
nan ismerhetjük ezt a 
kedves illetőt.

Prefiszter Balázs teoló-
gushallgató egy nap így 
járt. A baj az volt, hogy 
nem egy számára isme-
retlennek tűnő egyén kö-
szönt rá, hanem egymás 
után üdvözölték őt holmi 
idegenek. Akadtak köztük 
hozzá hasonló korú fiatal 
fiúk és lányok, idősebb 
matrónák és tisztességben 
megőszült férfiak. Balázs 
csak értetlenül nézett, mit 
üdvözölgetik ezek az em-
berek őt. Egyszerűen nem 
tudta mire vélni a dolgot. 

Balázs nem követte a vi-
lágháló eseményeit, ezért 
nem tudta, hogy előző 
nap egy internetes portál 
beindította a „Köszönj 
minden ismeretlennek!” 
című mozgalmat. Ha tud-
ta volna, biztosan vissza-
köszön. Íme, az internet 
néha közelebb is hozhatja 
az embereket egymáshoz.

Faja Péter
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Stratégiai megállapodás
Megújította és magasabb szintre emelte több évtizedes együtt-

működését a Debreceni Egyetem és a Teva Gyógyszergyár Zrt. 
A megállapodása nyomán újabb területekkel egészül ki a kap-
csolat, amely egyebek mellett kiterjed majd a hallgatók gyakorlati 
képzésének erősítésére is. Elkezdődött a Teva Ösztöndíj Program 
részleteinek kidolgozása is. A Gyógyszeripari Kihelyezett Tanszék 
óráiba a jelenlegi tanévben csaknem 150 egyetemi hallgató kap-
csolódott be. Az Ipari Gyógyszergyártás Kihelyezett Tanszéken 39 
negyedéves és 10 ötödéves gyógyszerészhallgató tanult. Az elmúlt 
években ezeken a képzéseken több mint ezer hallgató vett részt. 
A gyógyszergyár körülbelül 50 magasan kvalifikált szakembere 
végez jelenleg is oktatói feladatokat.

Iciri-piciri nap 
A várakozásoknak megfe-

lelően rekordszámú látogató 
érkezett a Debreceni Egye-
tem Családi és Iciri-piciri 
Alumni Napjára a Nagyerdei 
Kultúrparkba. Az ingyenes 
rendezvényen idén már két-
ezer egyetemi polgár vett részt 
családtagjaival, akik számtalan 
szórakoztató program mellett 
értékes nyereményekkel is 
gazdagodhattak. Az eseményt 
idén tizenegyedik alkalommal 
rendezte meg a rendezvényko-
ordinációs és Alumni Központ, 
a Mentálhigiénés és Esélyegyen-
lőségi Központ, valamint a 
Lelkierő Egyesület.

Ifjú kínai mesterek 
Megkapták magyar szakos diplomájukat a DE Bölcsészettudo-

mányi Kar kínai hallgatói. 2017-ben érkezett Debrecenbe az első 
húsz diák, akik egyéves magyar nyelv- és kultúra képzésben vettek 
részt, majd alapszakon folytatták tanulmányaikat. Az oktatásban a 
DE BTK Magyar Irodalom- és Kultúratudomány Intézet, valamint 
a Magyar Nyelvtudományi Intézet oktatói és doktoranduszai vettek 
részt, munkájukat a BTK Konfuciusz Intézete is támogatta. Első 
alkalommal 2022 júniusában vehette át magyar alapszakos diplo-
máit 12 kínai diák, 2023-ban pedig 15-en. A mostani az első, hogy 
7 hallgató mesterszakos magyar diplomát vehetett át. – Lesz, aki 
hazamegy, és Kínában folytatja életét, mások itt maradnak Ma-
gyarországon, és itt vállalnak munkát. Talán nem is gondolkodnak 
rosszul, hiszen jelenleg nagyon nagy a kereslet kínaiul és magyarul 
is jól tudó emberekre Magyarországon, és ez még hosszú ideig így 
lesz. reméljük, hogy jól tudják majd hasznosítani a képzés során 
elsajátított ismereteket a jövőbeni munkahelyükön – mondta el 
Csatár Péter dékánhelyettes.

Professzori Teaház 
A Gyermeknevelési és Gyógypedagógia Kar, valamint a 

Fogorvostudományi Kar egy-egy tehetséges kutatója mutatta be 
tudományos eredményeit június 3-án a Professzori Teaházban. 
A Debreceni Egyetem egyetemi tanárai és professor emeritusai 
a digitális fogászati technológiák térnyeréséről, valamint az 
internethasználattal kapcsolatos digitális egyenlőtlenségekről 
hallhattak. A teaházban minden alkalommal a bemutatkozó karok 
által delegált tehetséges fiatal kutatók mutatják be tudományos 
munkájuk eredményeit.
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Doktorrá fogadom! 
Megrendezte tavaszi doktor- és díszdoktoravató ünnepségét 

a Debreceni Egyetem május 31-én. Öt tudományterület 130 új 
doktora vehette át oklevelét, habilitált doktori címet pedig a DE 17 
oktatója. A szenátus professor emeritus címet adományozott Mar-
ton Lajos Csabának (MÉK) és Fazekas Istvánnak (IK). Guttman 
András, tudományos tanácsadó emeritus tanácsadó címet vehetett 
át. A középkori és kora újkori Közép-Európa történetének ku-
tatása terén elért kimagasló eredményeiért, tudományszervezői 
munkásságáért, a DE nemzetközi rangjának és hírnevének erő-
sítésében végzett érdemeiért az intézmény díszdoktori (doctor 
honoris causa) címet adományozott Helmut Flacheneckernek, a 
németországi Würzburgi Egyetem professzorának.

Vizsgakoncert 
színvonalas koncertet adtak a kortárs könnyűzenei alapkép-

zési szak első évfolyamos hallgatói a Víztorony kerthelyiségé-
ben. A Debreceni Egyetem országosan egyedülálló képzésében 
részt vevő fiatalok a hatvanas és hetvenes évek slágereiből 
válogattak, többek között Jimi Hendrix és Gloria Gaynor dalai 
is felcsendültek. Az első évfolyam szeptemberben kezdte meg 
tanulmányait kortárs könnyűzenei alapképzési szakon. A jelen-
tős túljelentkezés mellett 19 hallgatót vettek fel a képzésre, ahol 
összesen nyolc szakirányon tanulhatnak a már komolyabb szintű 
előképzettséggel rendelkező, tehetséges fiatalok.

Pedagógusnap
A Debreceni Egyetem pedagógusnapi ünnepségén  Klebelsberg Kunó-díjat vehetett át Csősz Tímea Erika, a DE Kossuth Lajos Gya-

korló Gimnáziuma és Általános Iskolájának vezetőtanára. A Debreceni Egyetem Tanárképzéséért-díjban részesült Kiss Gabriella, a DE 
Kossuth Lajos Gyakorló Gimnáziuma és Általános Iskolájának vezetőtanára. A Jausz Béla-díjat idén hatan kapták meg. Kopjári István 
és Új Imre Attila, a DE Kossuth Lajos Gyakorló Gimnáziuma és Általános Iskolájának vezetőtanárai, Buglyó roland és Fekete András, 
a DE Balásházy János Gyakorló Középiskolája és Kollégium vezetőtanárai, Tóth sándor, a Debreceni Fazekas Mihály Gimnáziumának 
tanára és Valastyánné szigeti Andrea, a Debreceni Csokonai Vitéz Mihály Gimnáziumának tanára vehették át. Átadták a DEHÖK El-
nökségének Elismerő oklevelét is, melyet Bács Zalán Mihály, Kiss Dávid Mihály és Papp Hunor hallgatók kaptak meg.

Rangsor
Csaknem száz helyet lépett előre a Quacquarelli symonds nem-

zetközi rangsorán a Debreceni Egyetem. A Qs World university 
rankings 2025 listájára 106 ország 5663 felsőoktatási intézmé-
nyéből 1500 – közte 21 új belépő – került fel. A DE az 574. helyet 
szerezte meg, ezzel dobogós a hazai felsőoktatási intézmények 
között. A korábbi évekhez hasonlóan idén is a külföldi hallgatók 
arányában volt a legjobb a DE, ezen a területen a 209. helyen áll 
a nemzetközi összehasonlításban. Jelentősen javította pozícióját 
az oktatás minőségére vonatkozó indikátorban, a 464. a listán. Az 
akadémiai szféra megítélése területén az 505. helyre lépett előre. 
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A gyermekek legmagasabb szintű sürgősségi és baleseti 
ellátását biztosítja a Debreceni Egyetem Klinikai Központ-
ja az új Gyermeksürgősségi Központban. A legmodernebb 
eszközökkel, műszerekkel felszerelt épületet több mint 
három és fél milliárd forintból alakították ki.

– A Gyermeksürgősségi Központ átadásával a Klinikai Központ 
sürgősségi ellátásfejlesztésének története egy újabb kiemelkedő 
állomásához érkezett – jelentette ki ünnepi köszöntőjében szabó 
Zoltán, a DE Klinikai Központ elnöke.  

A professzor hozzátette: az egyetem és a Klinikai Központ ve-
zetősége a sürgősségi betegellátás minőségének és biztonságának 
fokozását szem előtt tartó szakmai fejlesztéseket prioritásként 
kezeli. A dinamikus fejlesztési folyamat egyik jelentős eredménye 
a Gyermeksürgősségi Központ létrehozása. 

– A központ a korábbinál is magasabb színvonalú, valós 21. 
századi feltételeket teremt a gyermekek centralizált sürgősségi és 
traumatológiai ellátásához, és az európai szakmai élvonalat megjele-
nítő gyermeksebészeti tevékenységhez is minőségi hátteret biztosít. 
A központnak szimbolikus jelentősége is van. Új klinikai, egyetemi 
dimenziót, kiszélesedő szakmai, oktatási és kutatási lehetőséget 
teremt, és a jövőben itt megvalósuló tevékenység hidat képez a 
felnőtt és gyermek sürgősségi ellátás között, a még hatékonyabb 
együttműködés feltételeit biztosítva – emelte ki szabó Zoltán, a KK 
elnöke, a sürgősségi Klinika igazgatója. 

Kossa György, a Gróf Tisza István Debreceni Egyetemért Ala-
pítvány kuratóriumi elnöke pedig arról beszélt, hogy az épület 
átadása mérföldkő nemcsak az egyetem, hanem a város és az ország 
gyermekgyógyászati ellátása számára is. 

– A Debreceni Gyermeksürgősségi Központ az ország öt regio-
nális központjának egyike, ahol speciálisan képzett szakemberek 
kezében lesz a gyermek sürgősségi és gyermek traumatológiai 
ellátás. A szakmai felkészültség eddig is adott volt, a központ fel-
épülésével az infrastruktúra is megfelel majd egy világszínvonalú 
gyermeksürgősségi ellátás működtetéséhez – mondta Kossa György.   

A Gyermeksürgősségi Központot mintegy 3 milliárd forint pályá-
zati és több mint 550 millió forintos egyetemi forrásból alakították 
ki. Az épület létrehozása egy országos projekt része volt. 

– Debrecenben van ennek a projektnek az egyik ékköve. Több 
mint 14 milliárdot fordítottunk az infrastrukturális fejlesztésekre 
országosan. Ebből több mint 3 milliárd került ide Debrecenbe, de 
voltak gyermeksürgősségi fejlesztések Budapesten, Győrben, szege-
den és Pécsett is, melynek köszönhetően egy hármas progresszivitási 
szintű, nagyon magas szakmai színvonalú centrumhálózat alakult 
ki Magyarországon – közölte Takács Péter egészségügyi államtitkár. 

szilvássy Zoltán, a Debreceni Egyetem rektora köszönetet mon-
dott a gyermeksürgősségi projektet, a szakmai együttműködést 
segítők támogatásáért.  

– Külön köszönet illeti meg Nagy Anikót, a Heim Pál országos 
Gyermekgyógyászati Intézet főigazgatóját, aki élére állt ennek a 
programnak. A központ átadásával egy kilencéves álmunk vált va-
lóra. 2015-ben határoztuk el, hogy lesz gyermeksürgősségi egysége 
az egyetemnek.  Ez mára valósággá vált. 

Bács Zoltán kancellár a hirek.unideb.hu-nak elmondta, hogy a 
szokásosnál is komolyabb erőfeszítésekre volt szükség, hogy az ere-
deti szándéknak megfelelő formában valósuljon meg a létesítmény. 

– Nagyon örülök, hogy a Gyermeksürgősségi Központ eljutha-
tott az ünnepi átadásig. Külön öröm és büszkeség, hogy egy olyan 
egységet vezethetek az egyetemen belül, amelynek a munkatársai 
azt is megvalósítják, amit mások lehetetlennek tartanak. A beruhá-
zás során számos kihívásra kellett választ adni, annak érdekében, 
hogy az országos komplex gyermeksürgősségi és traumatológiai 
projekten belül egyedül Debrecenben – kompromisszumok és 
csökkentések nélkül – megvalósulhasson az eredeti álom. Ehhez az 
egyetem komoly kockázatokat vállalva, elsőre lehetetlennek tűnő 
munkát végzett, és saját anyagi forrásból is áldozott, a kivitelezőnek 
pedig 12 hónapja volt megépíteni ezt a világszínvonalú létesítményt. 
Köszönet érte mindenkinek. 

Papp László, Debrecen polgármestere úgy nyilatkozott, hogy a 
legmodernebb technológiával felszerelt, a gyermekek számára a 
lehető legjobb ellátást biztosító központ jött létre, amely a debreceni 
és a régióban élő gyerekek biztonságát és egészségét szavatolja.  

Balla György akadémikus, a Gróf Tisza István Debreceni 
Egyetemért Alapítvány kuratóriumi tagja szerint az itt dolgozó 
orvosok, nővérek, egészségügyi dolgozók rendelkeznek azokkal a 
képességekkel, amelyek a kiváló működéshez kellenek, hiszen évek, 
évtizedek óta gyógyítják a betegeket, magas színvonalon művelik a 
gyermeksürgősségi ellátás teljes spektrumát. 

A több mint 2000 négyzetméteres épületben modern feltételek 
biztosíthatóak a nemzetközi színvonalú egykapus gyermeksürgős-
ségi, valamint a baleseti és gyermeksebészeti ellátáshoz.

– Az épületben sürgősségi ambulanciákat, két műtőt, 15 ágyas 
gyermeksebészeti és 18 ágyas sürgősségi-baleseti részleget alakí-
tottunk ki, és modern képalkotó diagnosztikai részleget hoztunk 
létre, amely nemcsak a gyermeksürgősségi ellátás, de a Gyermek-
gyógyászati Klinika egészének színvonalas működését is segíteni 
fogja – sorolta szabó Tamás, a DE KK Gyermekgyógyászati Klinika 
igazgatója. 

A központ az év második felében kezdi meg működését.  
Sajtóközpont – CzA

Átadták a DE Gyermeksürgősségi Központját 
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Siófokon jön létre a Debreceni Egyetem legújabb campu-
sa, amely DE Siófok Campus néven működik majd. Az új 
egység létrehozásáról szóló megállapodást május 17-én 
írták alá az egyetem és a város vezetői. 

A siófok Város Önkormányzatával és a siófoki szakképzési 
Centrummal kötött megállapodások nyomán Debrecen, Haj-
dúböszörmény, Nyíregyháza és szolnok után siófokon létesül a 
Debreceni Egyetem legújabb campusa, a DE siófok Campus. Az 
együttműködések célja siófok bekapcsolása a hazai felsőoktatásba. 

– A Debreceni Egyetemmel kötött együttműködés mérföldkő 
siófok életében. Elsősorban a városban és vonzáskörzetében élő 
több ezer középiskolásnak jelent kiváló továbbtanulási lehetőséget. 
Emellett fontos abból a szempontból is, hogy az itt végzett magasan 
képzett munkaerő megfelelő utánpótlást biztosíthat siófok és a 
térség cégeinek, vállalkozásainak – jelentette ki Lengyel róbert, 
siófok polgármestere. 

Witzmann Mihály országgyűlési képviselő a megállapodáshoz 
kapcsolódóan kiemelte: az együttműködés stratégiai jelentőségű 
a város és a balatoni térség életében. Hozzájárulhat a térség gaz-
daságélénkítő erejének fokozásához, a foglalkoztatás bővítéséhez, 
a fiatalok helyben tartásához, biztos egzisztencia és karrier meg-
teremtéséhez. 

– A Debreceni Egyetem képzési spektrumának széles skáláját 
kínálja majd a siófok Campuson. Vannak prioritások és lesznek 
hangsúlyos területek, amelyek menet közben alakulnak ki. Az már 
látszik, hogy az elején nagyon hangsúlyos lesz a gazdaságtudomány, 
illetve a turizmussal, vendéglátással kapcsolatos oktatás, amely 
Debrecenben is rendkívül sikeres. Valószínű, hogy kiemelten 
fontos szerepet kapnak a műszaki tudományok. Ezen túl az egész-

A Debreceni Egyetem campust létesít 
Siófokon 

ségipar valamennyi versenyképes szektorában indítunk képzéseket 
– hangsúlyozta szilvássy Zoltán rektor. 

A megállapodás célja az is, hogy a képzési kínálat mellett az 
egyetem tudásbázisa az együttműködő partnerekkel közös kutatá-
sokban, régiófejlesztésben, szolgáltatásfejlesztésben is fokozatosan 
szerepet kapjon. Első lépésként 2024 szeptemberében megkez-
dődik az ingatlan felkészítése a megfelelő minőségű felsőoktatási 
tevékenységre. 

– Ez a szerződésben vállalt épületfelújítási munkák ütemezett 
elvégzését jelenti, de ide tartozik a szerződésen kívüli, a tevékeny-
ség egyéb szükségleteinek kialakítása is. Az indítani tervezett 
képzések eszközigényének biztosítása, a helyi tevékenységek 
humán erőforrásának megszervezése és a folyamatos működés 
feltételeinek megteremtése komoly feladat és vállalás az egyetem 
részéről, amelyhez a forrásokat hosszabb távon helyben kell majd 
megtermelni. Addig is az egyetem inkubálni fogja a fejlődés egyes 
fázisait, vezetése, karai, módszertana, intézményi know-how-ja 
pedig a helyi fejlődést fogja szolgálni – tette hozzá Bács Zoltán, a 
DE kancellárja. 

A Debreceni Egyetem a térség intézményi, vállalati szereplőivel 
egyeztetve olyan képzési kínálattal jelenik meg a városban, amely 
kiváló továbbtanulási lehetőséget nyújt a siófoki és térségbeli kö-
zépiskolásoknak, hogy versenyképes tudást és piacképes diplomát 
szerezzenek, valamint munkájukkal a város és a régió jövőbeli 
fejlődését tudják szolgálni.

– siófok jövőjének minőségét a tudás és az innováció határozza 
meg. A tudás akkor lehet teljes, ha az óvodától az egyetemig min-
den rendelkezésre áll. Ez pedig a Debreceni Egyetem idejövetelével 
megvalósul. A tudás mellett az innovációra is kiemelt hangsúlyt 
kell helyezni. Az innovációra, az innovációs tevékenységre az egye-
temek a legalkalmasabbak ma Magyarországon, hiszen ezekben 
az intézményekben minden feltétel adott az innovatív gondolko-
dásra, illetve az innovációs tudás átadására. Ehhez kell igazítani 
a szakképzést is – mondta szamosi Lóránt, a siófoki szakképzési 
Centrum kancellárja.  

Az első hallgatók a tervek szerint 2025 szeptemberében kezdhe-
tik meg tanulmányaikat a siófok Campuson. Emellett a Debreceni 
Egyetem a Balaton fővárosához köthető kurzusokat is szeretne 
létesíteni és indítani a felsőoktatási és magas tudást igénylő szol-
gáltatási piacon, melynek résztvevői vevőként jelenhetnek meg a 
város és a régió szolgáltatásportfóliójában. 

Sajtóközpont – CzA
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A Debreceni Egyetem Gyógyszerésztudományi Kara új épü-
letkomplexummal gazdagodott, amely az oktatáson és kutatáson 
túl a gyártási folyamatoknak is teret biztosít majd. A 12 milliárd 
forintból elkészült, legmodernebb technológiákkal felszerelt 
épületberuházásnak a DE Vezér utcai parkja ad otthont.  

Május 27-én tartották a Nemzeti Gyártó-Kutató-oktató Kö-
zépüzem és Gyógyszerésztudományi Kar épületének ünnepélyes 
átadóját. Az eseményen jelen volt Hankó Balázs, a Kulturális és 
Innovációs Minisztérium felsőoktatásért, innovációért, szakképzé-
sért és felnőttképzésért felelős államtitkára, Kossa György, a Gróf 
Tisza István Debreceni Egyetemért Alapítvány kuratóriumának 
elnöke, Bács Zoltán kancellár, szilvássy Zoltán rektor, Papp László 
polgármester, valamint Bácskay Ildikó, a kar dékánja is. A csaknem 
hétezer négyzetméteres, multifunkciós, egyúttal a legmodernebb 

Fejlődés és stabilitás –
átadták a GYTK új otthonát

egészégügyi infrastruktúrával felszerelt komplexum két fő egység-
ből áll; egy egyetemi oktató, valamint hivatali szárnyból, illetve a 
csaknem 2300 négyzetméteres üzemi szárnyból. 

Előbbi csaknem négy és félezer négyzetméteren terül el, és 
háromemeletes oktatási rendszerrel működik, valamint itt kaptak 
helyet a GYTK tanszékei, illetve Dékáni Hivatala, és itt alakították 
ki az Egészségipari Intézetet is. Ez az épületegység szemináriumi és 
előadótermekkel, laboratóriumokkal várja a hallgatókat, egyetemi 
polgárokat, de természetesen teret kínál a hallgatók közösségi ta-
nulási „munkafolyamatainak” is. utóbbi, az üzemi egység, azaz a 
középüzem a kutatási, fejlesztési és gyártási munkálatoknak nyújt 
széles teret. Ez egységben majd elsősorban funkcionális élelmisze-
reket, étrendkiegészítőket gyártanak, de a tervek szerint hosszútávú, 
jövőbe mutató gyógyszeripari kutatások és kísérletek színtere is lesz. 

Ami a cívisváros és a régió gyógyszer- és egészségügyiparát illeti, 
ez a beruházás nem csupán egyetemi és városi szinten jelent hatal-
mas mérföldkövet a szakmai képzés, kutatás, gyártás színterén. Erről 
a kar dékánja, Bácskay Ildikó is beszélt köszöntőjében:

„Hatalmas lehetőség, de egyben nagyon nagy felelősség, hogy 
megfeleljünk az elvárásoknak. Tisztában vagyunk azzal, hogy 
milyen megvalósítandó feladataink vannak a hazai gyógyszerész-
képzésben együttműködve a többi képzőhellyel, szakmai szerveze-
tekkel, valamint ipari és nemzetközi partnereikkel.”

A Debrecen Egyetem tehát a hazai gyógyszerészeti iparág part-
nereit is kiszolgáló, egyedülálló lehetőséget biztosít a frissen átadott 
épületegyüttes révén. 

forrás: hirek.unideb.hu, fotó: Löki Viktor
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Siófok után Hajdúszoboszlót is bekapcsolja a felsőok-
tatásba a Debreceni Egyetem: a gyógyturizmushoz, 
termálturizmushoz kötődően az egészségipar teljes gya-
korlati képzési spektrumával megjelenik az intézmény 
a fürdővárosban. A tervezett legújabb egyetemi cam-
pusról, annak képzési kínálatáról, valamint egyedülálló 
struktúrájáról május 29-én állapodtak meg az intézmény 
és a város vezetői. 

Csaknem egyéves tárgyalássorozatot követően született meg-
állapodás a Debreceni Egyetem hajdúszoboszlói campusának 
létrehozásáról. szilvássy Zoltán rektor, Bács Zoltán kancellár, 
Czeglédi Gyula polgármester és Bodó sándor országgyűlési 
képviselő Hajdúszoboszlón egyeztetett a részletekről.  

– Manapság világtrend, hogy a komplementer medicina je-
gyében a páciensek – akár egészséges emberek – átalakítják élet-
módjukat és táp-
lálkozásukat, test-
mozgást végeznek, 
ami igazoltan haté-
kony lehet például 
magas vérnyomás, 
cukorbetegség, in-
zulinrezisztencia, 
potencia- és moz-
gásszervi zavarok, 
vérnyomásingadozás esetén. Gyógyhelyekre többnyire mozgásszer-
vi betegségek miatt mennek, ugyanakkor a termálfürdős kezelések 
mögött gyakran nincs minőségbiztosított klinikai vizsgálat, pedig 
ezeknek a szolgáltatásoknak is van korszerű tudományos háttere. 
Hajdúszoboszlón mindemellett kiváló gimnáziumok is vannak, 
ezekhez testközelbe hozzuk a Debreceni Egyetemet. Az ide tervezett 
campus ugyanúgy az intézmény egysége lesz, mint a debreceniek, 
a böszörményi, a nyíregyházi és a siófoki – mondta el szilvássy 
Zoltán rektor. Hozzátette: az új campus az intézményhez kötődő 
Termál-Egészségipari, valamint a Magyar sport- és Életmódfej-
lesztő Klaszterben is fontos szerepet tölt majd be. 

A fürdőváros és az egyetem együttműködése évtizedekkel 
ezelőtt kezdődött pilot-kutatásokkal a gyógyfürdőben. A komp-
lexum az elmúlt években gyakorlati helyként szolgált a gyógy-
tornászhallgatók számára, illetve jelenleg is zajlik kisrepülőgépes 
képzés a repülőtéren. 

– Ez a megállapodás ünnep Hajdúszoboszló életében. A Debrece-
ni Egyetem, az ország egyik legnagyobb és legelismertebb felsőok-
tatási intézményének megjelenése egyfajta elismerés, tekintélyt és 
rangot ad a városnak. sok évtizedes álmuk válhat valóra az itt élők-
nek a gyógyvízhez kapcsolódó kutatásokkal, az egészségipar fejlesz-
tésével és oktatásával – jelentette be Czeglédi Gyula polgármester. 
Bács Zoltán kancellár a megállapodás kapcsán felidézte, hogy 2023 
nyarán, ugyanabban a hónapban, augusztusban két hosszútávú 
stratégiai projekt előkészítése indult el: az egyik a siófoki campus 
megalapítása, melynek bejelentése másfél hete történt meg, a má-
sik pedig a hajdúszoboszlói campus létrehozása. Ez a két hasonló 
nagyságú város az elmúlt években Magyarország két legnépsze-
rűbb vidéki turisztikai desztinációja, de ezen túl már nemcsak ez 
a lista köti össze őket, hanem a Debreceni Egyetem jelenléte is.

Újabb városban létesít campust az egyetem

– Azt gondolom, hogy a Debreceni Egyetem – mint regionális 
és bizonyos területeken országosan vezető szerepre törő egyetem 
és nemzetközi brand – multidiszciplináris tudása és széles körű 
ismertsége Hajdúszoboszlón is hasznosulhat. Az itteni campust 
egészségipari-turisztikai duális és szakmai gyakorlati képzési 
központként határoztuk meg, és olyan egyedülálló struktúrában 
tervezzük megvalósítani a felsőoktatás, a város és a gazdasági 
szereplők együttműködésében, amire ma még nincs példa Ma-
gyarországon – ismertette az egyetemi vezető.

A tervezett képzési területek között a kancellár a gazdaságtudo-
mányokhoz kapcsolódóan a turizmus-vendéglátást, a sporttudo-
mányok terén a rekreációszervezést, az egészségtudományi terü-
leten például a dietetikust, a gyógytornászt és az ápolót említette. 
Mint hangsúlyozta: az egyetem szeretne olyan változatos képzési 
helyeket és programokat ajánlani az alap- vagy mesterszakos hall-
gatóknak, melyek nagy fokú rugalmasságot kínálnak, egy képzési 
folyamatban megismerhetik például Debrecent, Hajdúszobosz-
lót, siófokot vagy a tokaj-hegyaljai Mádot, és abszolút munkára 
kész, szakképzett és széles körű gyakorlati ismerettel rendelkező 
munkaerőként kerülhetnek a munkaerőpiacra vagy indíthatnak 
önálló szolgáltatásokat.     

– Hajdúszoboszló 
jövője szempontjá-
ból rendkívül meg-
határozó állomás a 
mai találkozó, két 
csoport biztosan jól 
fog járni ezáltal: a 
Hajdúszoboszlón 
lakó emberek, és az 
ide látogatók. Az itt 

élők folyamatosan elvárnak egyfajta minőségi javulást, egy még 
élhetőbb várost, és hiszem, hogy a fiataloknak, a következő gene-
rációnak ez a fejlesztés egy olyan iránytű, ami életútjuk tervezése 
szempontjából meghatározó lesz – mondta a találkozón Bodó 
sándor országgyűlési képviselő.

A DE Hajdúszoboszló Campus a tervek szerint 2025 szeptem-
berétől lesz elérhető az intézmény képzési kínálatában, valamint 
a már jelenleg is valamely képzési helyen hallgatói státuszban lévő 
hallgatók gyakorlati bázishelyeként is meg fog jelenni.       

Sajtóközpont
 



2024. június10  unideb.hu HÁttÉR 2024. mÁjus10  unideb.hu ZOOm

Május 6-i kezdettel indult meg a Gazdaságtudományi Kar 
és Mezőgazdaság-, Élelmiszertudományi és Környezet-
gazdálkodási Kar éves, nagyszabású rendezvénye: 
a Sárgulás.

Hétfőtől egészen péntekig vehettek részt programokon a 
Böszörményi úti campus hallgatói. A rendezvényen csak a har-
madéves alapszakosok, a FosZ képzést végző másodévesek, a 
szintén másodéves mesterszakos, illetve az ötödéves osztatlan 
szakos hallgatók lehettek jelen.

A programok meglehetősen széles skálán mozogtak: az el-
maradhatatlan hallgatói főzés, oktató-hallgató est, éjszakai túra, 
korsóavatás, vagy éppen a régmúltra visszanyúló hagyomány, a 
hallgatók felvonulása egyaránt részét képezte az eseménynek. Ter-
mészetesen a formális rendezvényelemek mellett az informalitás 
is jelen volt, hiszen minden este meghívott fellépő, illetve fellépők 
szórakoztatták az egyetemista tömeget. A neves előadók között 
olyan személyek tűntek fel, mint a feltörekvő ekhoe, vagy éppen 
a debreceniek – s főleg az agrárosok – számára nem ismeretlen 
Kocsis Janika vagy Nótár Mary!

A hétfői napon a sárguló hallgatók átvehették pólóikat, s karsza-
lagjaikat. A délután a pihenésé és a chilievésé volt, mely közben 
kellemesen megizzadhattak a résztvevők! A nap zárásaként sor 
került az éjszakai túrára.

„Sárgul már…”– Sárgulás 2024-ben is!

Az első napot egy nem kevésbé szórakoztató, s programokkal 
teli második nap követte. Kedden került sor a hallgatói főzésre, 
mellyel párhuzamosan szkanderbajnokság is zajlott. Este tíztől az 
első naphoz hasonlóan szintén zenés-táncos mulatság következett, 
melynek helyszínéül a Kazánház szolgált.

A szerdai, harmadik napon átvették a hallgatók a sárgulóruhákat, 
majd sörkóstolón készülhettek a nap további részére a lelkes 
résztvevők. Az egyik leginkább ismert program, a diákest zárta a 
harmadik nap formális programjait. 

A hét és az esemény végéhez közeledve, csütörtökön a tanáro-
ké volt a főszerep, hiszen elérkezett a tanárest napja! A tanárok 
estje a diákest egyfajta folytatása – és megfordítása –, hiszen míg 
szerdán a diákok várták előadásukkal oktatóikat, csütörtökön a 
tanárok a hallgatóikat. Ez minden évben hatalmas élmény, s ez 
idén sem volt ez másként. 

A legnagyobb hagyománynak tekinthető program, a hallgatók 
lovas felvonulása zárta az ötnapos eseményt. A sárgulók a Böször-
ményi campustól megindulva, az Akadémia utcán, Böszörményi 
úton át, számos utcát érintve érkeztek az Egyetem térre, majd 
vissza a campusra. A visszatérést követően megtörtént a korsó-
avatás, majd az esti órákban megkezdődött a sárgulási vacsora. 

A 2024-es sárgulás a remek szervezésnek és a kiváló hallgatói 
közösségnek köszönhetően idén is képes volt, mint minden 
korábbi évben: egy felejthetetlen utolsó élményt nyújtani a tanul-
mányaiktól elköszönő hallgatóknak, s továbbvinni a Debreceni 
Egyetem hagyományait és jó hírét. 

Puskás Marcell, DEHDK PR- és Sajtóiroda, 
fotó: DEHDK PR- és Sajtóiroda

2024. június
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Budapesten május 24-én ismét díjazták lapunkat, az Egyetemi 
Életet a DuE médiahálózat, diákújságíró egyesület Tehetségkutató 
Diákmédia Pályázat eredményhirdetésén. Ezúttal nem csupán 
szerkesztőségünk kapott rangos elismerést, hanem munkatársunk, 
Pótor Balázs lett a felsőoktatási korcsoportban az Év diákújságírója 
kategória országos első helyezettje. 

A főváros 4. kerületében, Újpesten, a szent István téri uP rendez-
vénytéren tartották a 31. országos Ifjúsági sajtófesztivált, amelynek 
fő eseményeként kiosztották az idei Diákmédia Pályázat helyezéseit, 
elismeréseit is. Az Egyetemi Élet nem először nevezett a szakmai 
versenybe, idén több mint kétezer indulóval kellett megmérettetnie 
magát, akárcsak Pótor Balázs kollégánknak. szerkesztőségünket 
Ölveti László főszerkesztő, valamint Barna Marci újságíró képviselte 
az eseményen. 

A Kolkáv mögötti szabad területen, 
valamint a Főépület környékén rendezték 
meg a Koli Napot, a KLK KKB és a BTK 
Hallgatói Önkormányzat közös szervezé-
sében. 

Lesz itt minden, mi szem-szájnak in-
gere – ígérték a szervezők a rendezvény 
Facebook-eseményében. Így volt. Az ígéretet 
maradéktalanul betartották, erről pedig a 
százas nagyságrendű publikumot számláló 
vendégsereg elégedettsége is tanúskodik. 
Az első résztvevők már a kora délutáni 
órákban elfoglalták megérdemelt helyüket a 
Kolkáv teraszán, kiválasztották a számukra 
megfelelő bográcsot, begyújtották a tüzet, és 
elkezdték megfőzni a csapatuk által kiválasz-
tott kulináris különlegességet. Nem csupán 
az éhség csillapítása szempontjából volt 
érdemes megtölteni a bográcsokat, hanem 
az értékes nyeremények miatt is, amelyeket 
a főzőverseny győzteseinek osztott a zsűri. 

No, ahogyan azt már megszokhattuk 
az effajta rendezvényeken, természetesen 

Díjnyertes EÉ és országelső újságírója

Gőzölgő bográcsok, éjszakai túra 

Csaknem egyórányi feszült várakozást követően érkezett meg a 
díjak sora az Év online diákmédiuma kategóriához. A Facebookon, 
valamint online felületeken megjelenő Egyetemi Életet a felsőok-
tatás kategóriában az előkelő bronzérmes pozícióval díjazták a 
budapesti sajtófesztiválon. 

Az egyéni elismerések között is jócskán akadt a Debreceni Egye-
tem számára dicsőség. Az Év diákfotósa 2024-ben a DE hallgatója, 
sillye Zsolt lett. számunkra is külön öröm pedig, hogy az Év diák-
újságírója felsőoktatási korcsoportját nem csupán intézményünk 
hallgatója, hanem lapunk munkatársa nyerte meg, magabiztos sikert 
aratva. E kategória első pozíciójában, így a dobogó legfelső fokán 
Pótor Balázs végzett. 

Gratulálunk!
B. M., fotó: Ölveti Dóra

a lehetőségek széles tárházát kínálták a 
szervezők ezúttal is. A főzés fáradalmait 
és a tűz melegének mentális nyomait 
különböző vetélkedőkön lehetett feledni. 
A jól bevált sörpong asztalain is útjukra 
indultak a pingponglabdák, míg a Koli Klub 
mögötti betonpályán a labdarúgás szerel-
mesei lábtengómeccsen mérhették össze 
tudásukat. A Kolkáv pultja természetesen 
változatos italkínálatával várta azokat, akik 
az ízletes ételek elkészültéig egyet-egyet 
koccintani is szerettek volna. Majd miután 
kiürültek a tányérok, elfogyott az utolsó 
adag babgulyás, chilis bab, rántotta vagy 
épp pörkölt is, a csapatok páros felállásba 
rendeződtek. 

Nyomós okuk volt erre, hiszen a DE 
központi épületének környékén különböző 
állomások várták a résztvevőket, amely 
asztaloknál ügyességi feladatok és szellemi 
kihívások teljesítésével szerezhettek értékes 
pontokat a versenyzők. Természetesen nem 
megerőltető túráról, sokkal inkább izgalmas 

és rejtelmes kalandról volt szó, amelyet 
alighanem valamennyi jelenlévő élvezett 
a versenyekben részt vevőktől, egészen a 
szervezőkig. 

Az esti-koraéjszakai órákra újfent bené-
pesült a Kolkáv közvetlen környezete. 

A zene először dj-pultról csendült fel, 
majd a zenesátor alatt Zelenák Krisztián és 
Tóth Bence húzta a talpalávalót a lelkesen 
táncoló buliseregnek. 

Barna Marci, fotó: Treszkai Eszter
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Már a késő délutáni órákban sejthető volt Debrecen belváro-
sában, hogy valami készül. Nem is akármilyen esemény, hiszen 
az utcákat magyar mezes szurkolók lepték el, akik helyenként 
még ismert szurkolói nótákkal is fokozták a hangulatot. A 18 
órai kezdésre pedig gyakorlatilag teljesen megteltek a Nagyerdei 
stadion lelátói, mire a csapatok a gyepre vonultak. A mieink élén a 
sztárkapitány, a Liverpool játékosa, szoboszlai Dominik érkezett, 
azonban természetesen óriási üdvrivalgás fogadta Marco rossi 
egész csapatát. 

Alapvetően nem a mérkőzés kimenetele volt az érdekes, ha-
nem a hangulat, valamint a meccs jelentősége a város életében, 
hiszen az elmúlt évtizedek legsikeresebb magyar alakulata rúgta 
a bőrt. utoljára 2015. június 4-én rendeztek Debrecenben magyar 
labdarúgó-válogatott barátságos találkozót, akkor a litvánokat 
vertük 4-0-ra. 

Nagy hagyományokra visszatekintő multikulturális 
vacsorával ünnepelte meg a 2024-es tavaszi félév végét 
az Erasmus Student Network május 24-én a Debreceni 
Egyetem Főépületében. 

A Külügyi Bizottság és a Nemzetközi Iroda közös szervezésében 
valósult meg Farewell Dinner, ahol a szemeszter nyitó vacsorájához 
hasonlóan a magyaros ételek kerültek terítékre. A menü paprikás 

Robbant a stadion, nyertek a magyarok

Búcsúvacsora a Főépületben
csirke volt, ám körültekintőek voltak a szervezők, így vegán opci-
óként gombapörköltet is kínáltak a résztvevők számára, ami mellé 
desszertként somlói galuskát párosítottak. 

Az eseményt Polyák Martin, a Külügyi Bizottságnak a beérkező 
hallgatókért felelős alelnöke nyitotta meg, aki köszöntötte az est 
vendégeit. A Nemzetközi Iroda részéről Gara Péter, az intézményi 
Erasmus koordinátora mondott köszönetet, s elmondta, mennyire 
hálás, hogy az idei szemeszter alatt egy ilyen hatalmas, nemzetközi 
hallgatókból álló közösség kovácsolódott, melyet összesen 28 or-
szágból érkező hallgatók képeznek. 

„Én és a kollégáim sok sikert kívánunk mindenki számára az 
elkövetkezendő vizsgákhoz, és reméljük, hogy amikor elhagyjátok 
Debrecent, akkor csodás emlékekkel távoztok, és azt is, hogy a 
jövőben még visszatértek ide” – tette hozzá Gara Péter. 

A hagyományhoz hűen a hallgatóknak lehetőségük volt szavazni 
egymásra különböző kategóriákban a regisztráció alkalmával, amit 
egy Nagytemplomot szimbolizáló vászontáskában megrakott aján-
dékcsomaggal díjaztak a szervezők. 

A búcsúvacsora után a búcsúbuli sem maradhatott el, melynek 
helyszíne a Bakelit Music Café volt. 

Dér Amarilla, DEHDK PR- és Sajtóiroda, fotó: Kovács Roland 

Az első félidő meglehetősen sok eseményt tartogatott a szur-
kolók számára. A kapu mögött egyébként a Carpathian Brigade, 
a válogatott ultrái teljes létszámban képviseltették magukat. A 
tizenegyedik percben máris gólt ünnepelhetett a nézősereg, hi-
szen sallai révén megszerezték a vezetést a magyarok. Mindössze 
nyolc perc telt el, amikor Varga Barnabás megduplázta az előnyt, 
három perccel később pedig duplázott. Az első játékrészt követően 
jogosan várhatták a szurkolók a hasonló folytatást, ám a második 
felvonás már némileg „pihentetőbb” játékperceket tartogatott, így 
a mieink végül 3-0 arányban múlták felül a vendég izraelieket. 

A magyarok ezután már a kontinenstornán szerepelnek 
Németországban. Először szombaton lépnek pályára a németor-
szági Európa-bajnokságon, svájc alakulata ellen, majd Németor-
szág és skócia csapata vár a rossi-gárdára. 

Barna Marci

Történelmi mérföldkőhöz érkezett a debreceni 
futballélet, valamint a Nagyerdei Stadion, 
hiszen június 8-án a cívisvárosban rendezték 
a magyar labdarúgó-válogatott Eb előtti 
utolsó felkészülési meccsét. 
Szoboszlaiék 3-0 arányban nyertek 
Izrael nemzeti alakulata ellen. 
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Fedezd fel 
Debrecen utcáit!

Debrecen utcáin sétálva a jól ismert nevezetességek 
mellett lépten-nyomon helytörténeti érdekességekbe 
botlunk. Ha kellően nyitott szemmel járunk, a város egy 
olyan dimenziója tárul fel előttünk, ami új megvilágításba 
helyezi a Debrecenről eddig kialakított képünket. Fedezd 
fel velünk Debrecen kevésbé ismert arcát, rejtett értékeit 
egy rendhagyó, virtuális városnéző sétán!

Tudtad, hogy Debrecenben található Magyarország legnagyobb 
vidéki zsidó közössége? A fénykorát az 1890-es évektől 1914-ig élő 
debreceni zsidóság tagjai a kezdetektől jelentős szerepet játszottak 
a város gazdasági, kulturális életében. sorsukat a második világ-
háborús deportálások pecsételték meg. A 12 ezres közösség fele a 
holokauszt áldozatává vált, a túlélők többsége Izraelbe és az usA-ba 
emigrált, vagy Budapestre költözött. A megmaradt kis létszámú 
közösség ma is aktív egyházi és közösségi életet él, örökségét, ha-
gyományait ápolja. A debreceni zsidóság életében egykor fontos 

szerepet játszó, ám több esetben ma már nem létező helyszíneket, 
valamint a Debreceni Zsidónegyedben található emlékeket, épüle-
teket bejárva képet kaphatunk az egykor virágzó debreceni zsidóság 
mindennapjairól, szokásairól, kulturális és épített örökségéről. Ezek 
közül most a Pásti utcai zsinagógát mutatjuk be.

A kereskedelméről és vásárairól híres Debrecen életében fontos 
szerepet játszottak a zsidó kereskedők, ám betelepülésüket csak a 19. 
század közepén engedte a város. Debrecenben zsidó 1840-ig nem 
telepedhetett le, sőt, egyetlen éjszakára sem szállhatott meg. Nappal 
kereskedhettek bent a városban, szállást azonban a kapukon kívüli 
kertségekben, így főként a mai széchenyi-kertben kellett venniük, 
amit akkoriban Zsidókertnek hívtak. Debrecen városa az 1840. évi 
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29. törvény értelmében nyitotta meg kapuit a zsidók előtt. Az első 
betelepülők zöme a Hatvan utca környékét szállta meg. otthonaik 
mellett itt nyitották meg imaházukat, létesítettek mikvét, pászkasü-
tőt, később számos iskolát. A zsidók fészekrakása a városban a 19. 
és 20. század fordulóján fejeződött be. A jómódúak a Piac utcán és 
a környező palotákban béreltek lakásokat és nyitottak üzleteket. A 
kispolgárság a Hatvan utcán és leágazásaiban élt, az ortodox negyed 
pedig a Bethlen, Csók, Csokonai és Jókai utcákban rajzolódott ki. 
A hitközség fénykora a kilencvenes évektől 1914-ig tartott: mind 
rangosabb rabbik váltották egymást, megindult a kulturális fejlődés, 
új zsidó iskolák, látványos templomok épültek. Mindennek az első, 
majd a második világháború vetett véget.

Debrecenben ma két zsinagóga található, az egyik a Kápolnási, a 
másik a Pásti utcán áll. A Pásti utcai orthodox zsinagógát 1893-ban 
kezdték el építeni, de csak 1902-ben avatták fel. A ma is látogat-
ható komplexumban megépült a Beit Hamindras, ami a tanulás és 
az imádkozás színtere volt, a pincében kialakították az orthodox 
mikvét (rituális fürdő), az udvarban pedig kóser vágoda és üzlet 
működött. A háborúban az épületkomplexum megrongálódott, a 
teljes felújításra nem, csak állagmegóvásra maradt ereje a közösség-
nek, így a templom 1984-ben bezárt. Évtizedekig üresen, leromlott 
állapotban állt, mígnem a kétezres években több részletben felújí-

tották. Teljes szépségében 2015-ben nyitott meg újra. A Pásti utcai 
orthodox zsinagóga azóta nemcsak szakrális térként működik, 
hanem mint látogatóközpont és rendezvényhelyszín is. rendsze-
resen tartanak benne kiállításokat, koncerteket, konferenciákat. 

A zsinagóga udvarán még áll az 1910-es évek elején épült imaház, 
mely a debreceni közösség napi rendszerességgel tartott imádkozá-
sainak a helyszíne. Az imaház pincéjében található mikve szintén 
felújításra került, látható benne az eredeti medencék beosztása és 
a burkolatok egy része. szintén új funkciót lát el ma az 1985-ös 
bezárásáig rendeltetésszerűen használt vágoda, korábban itt ké-
szítették elő a rituális vágás után a baromfit, melyet az utcafronti 
húsboltban lehetett megvásárolni. A vágoda mellett az udvaron, az 
utcafronttal párhuzamosan áll 2015 óta a Holokauszt Emlékhely, 
mely a debreceni áldozatoknak állít emléket. A fiatal építészek tervei 
alapján készült emlékfal 6000 nevet és egy magyarul és héberül 
olvasható imát tartalmaz.

A második világháború után az egykori zsidó ingatlanok egy 
részét állami tulajdonba vették, másokat pedig takarékossági 
okokból értékesítettek. Mindössze a temető, a hivatali székház, 
a két zsinagóga, az imaház és az azokat kiszolgáló létesítmények 
maradtak meg a hitközség tulajdonában. A temető kivételével 
mind a Pásti utca és Kápolnási utca körzetében, azaz a Debreceni 
Zsidónegyedben összpontosul.

Erdei Nóra
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ZölDEbbítő

A zöldturizmus vagy fenntartható turizmus egy olyan megkö-
zelítés, amely a környezetvédelmi és társadalmi szempontokat 
ötvözi a turizmus fejlesztésével és gyakorlatával. A fenntart-
hatóság elvei alapján történő utazás célja a környezeti károk 
csökkentése, a természeti és kulturális erőforrások megőrzése, 
valamint a helyi közösségek támogatása. 

napjainkban a fenntartható turizmus egyre növekvő jelen-
tőséggel bír világszerte. Az emberek egyre inkább keresik az 
olyan utazási lehetőségeket, amelyek harmonizálnak a ter-
mészettel és hozzájárulnak a fenntartható fejlődéshez. Ennek 
eredményeként a zöldturizmus számos formában jelenik meg, 
legyen az ökoturizmus, agriturizmus, vagy éppen az ökológiai 
lábnyomot minimalizáló városi turizmus.

Az ökoturizmus egyre szélesebb körben válik népszerűvé, 
így nem meglepő, hogy az ökoszálláshelyek száma is folya-
matosan növekszik. Az igazán környezettudatos emberek szá-

A fenntartható turizmusról… 
mára fontos, hogy nyaralásuk során hol szállnak meg. minden 
tekintetben óvják és védik a környezetet, előnyben részesítik 
a víz- és energiatakarékos megoldásokat. Odafigyelnek a hul-
ladéktermelésre, szelektíven gyűjtik, majd újrahasznosítják azt. 
A tájra jellemző hagyományokat, szokásokat, illetve termelési 
eljárásokat bemutatják vendégeiknek, és népszerűsítik a helyi 
termelői termékeket.

magyarország szintén részese ennek a globális trendnek. A 
gyönyörű tájak, gazdag történelmi és kulturális örökség, vala-
mint az egyre inkább fejlődő ökológiai gondolkodás egyaránt 
lehetővé teszi a fenntartható turizmus virágzását az országban. 
A Balaton környéke például egyre inkább az ökoturizmus köz-
pontjává válik, ahol a vendégek élvezhetik a tiszta vizet, a helyi 
termékeket és a fenntarthatóan működtetett szálláshelyeket. 

Emellett a vidéki turizmus is egyre nagyobb figyelmet kap. 
A falusi vendéglátók ösztönzik a helyi termékek fogyasztását 
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ZölDEbbítő

Ezúttal egy könyvajánlóval is készültünk neked, Kedves Olvasó. Peter Wohlleben német 
erdész és író már kisgyermekként természetvédő akart lenni, erdőgazdálkodást tanult, 
és több mint húsz éven át a tartományi erdőfelügyelőség alkalmazottjaként dolgozott. 
napjainkra ő lett a világ egyik legjelentősebb erdésze és a favédelem szenvedélyes 
szószólója. számos tévéműsor vendége, előadásokat tart és gyakorlatokat vezet, több, 
erdővel és a természetvédelemmel foglalkozó mű szerzője. 

Egyik legújabb, A természet jelbeszéde című könyvében megismertet minket a hét-
köznapi jelenségek és az ismert népi bölcsességek tudományos hátterével, miközben 
lerántja a leplet néhány mítoszról. Peter Wohlleben sokféle természeti jelenséget bemutat, 
és hasznos ötleteket kapunk tőle a kerti munkákhoz is az öntözéstől a fagyvédelemig. 
Praktikus tudnivalókban és érdekes tényekben bővelkedő könyve érzelmes védőbeszéd 
a természet védelme mellett.

Ha téged is érdekel, hogy miért hívják a darut élő hőmérőnek, vagy hogy hogyan tud-
hatjuk meg a körömvirágtól, hogy hány óra van, ez a könyv neked szól!

Írta: KOVÁCS FLÓRA bizottsági tag

és a hagyományos kézműves mesterségek fejlődését, ezáltal 
támogatva a helyi gazdaságot és közösséget.

lényeges, hogy a turisták tisztában legyenek a turizmus 
alapvető környezeti hatásaival, és ennek tudatában hozzák 
meg az utazással kapcsolatos döntéseiket. 

Mire figyelj, ha te is felelősségteljes turistaként 
szeretnél utazni?

Fontos a jól megválasztott közlekedési eszköz, részesítsük 
előnyben a vonatot és kerékpárt, illetve a meglátogatni 
kívánt természeti területet, ha tehetjük, gyalog járjuk be.

A kijelölt turistaútvonalakon közlekedjünk, ezzel is meg-
óvva a védett növényeket és állatokat. szükségtelenül ne 
keltsünk zajt, hiszen ezzel megzavarjuk az élővilágot.

Érdemes olyan szállást vagy vendéglőt keresni, amelyet 
helyiek üzemeltetnek, így lehetőségünk nyílik támogatni a 
helyi gazdaságot is.

törekedjünk a helyi kultúra megismerésére, szükség 
esetén helyi szolgáltatókat vegyünk igénybe, illetve fogyasz-
szunk helyi termékeket.

A fenntartható turizmus azonban nem csupán az utazók 
felelőssége. A helyi kormányoknak és vállalkozásoknak is ki-
emelkedő szerepük van abban, hogy fejlesszék és elősegítsék 
ezt az irányzatot. A környezetbarát infrastruktúra kiépítése, 
a helyi kultúra és természeti értékek megóvása, valamint a 
fenntartható közlekedési lehetőségek biztosítása mind hoz-
zájárulnak a fenntartható turizmus sikeres megvalósításához.

Összességében a fenntartható turizmus nem csupán egy di-
vatos kifejezés, hanem egy életforma, amelynek célja az élhető 
jövő megteremtése. magyarország pedig ebben a folyamatban 
fontos szereplővé válik, hiszen gazdag természeti és kulturális 
örökségével kiváló lehetőségeket kínál azoknak, akik felelős-
ségteljes és fenntartható módon szeretnének utazni.

Írta: KOVÁCS FLÓRA bizottsági tag

KÖNYVAjÁNLó!

Peter Wohlleben: A természet jelbeszéde
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Az Egyetemi Élet folyamatosan várja verseiteket, prózáitokat a szepszelet@gmail.com-ra vagy a szerkesztőség címére!

sZÉP-sZElEt

Szécsényi Nikolett felvétele

Hargitay Fadgyas Illyés verse:

Boldogan fogynak az árnyak

Boldogan fogynak az árnyak.
A másnap már megfogta
a napunk kézét,
ami lehetett jó vagy rossz…
már csak homok az óra nyakán.
Vagy néma bekezdés a lap
alján, amin sűrűn állnak
már a sorok.
Esetleg rúzsfolt
az Egyetem falán,
amit hívhatunk akár
égnek, kéknek, vagy
csak egyszerűen szépnek.
Mindegy, mert csak vendég volt,
vándorszínész, aki elköszön
és vissza se néz.
Talán holnap visszajön,
és ismét rózsafolttal
pirul tőle a rét.
És a szél megint parfümöt
párol neki… 
fáról lopott mézből,
kézből csent ezüstpénzből.
Belefőzve a gitár utolsó szavát,
a kisgyerek ámulatát,
a száradó ruhát,
és a felszálló imát.
Az ibolya szirmát,
és a malac kínját,
amivel holnap végez a kés.
És a kis kő gondolatát,
akit elkap a patak.
Belefőzve mindet, amit 
már megkóstolt a nemlét,
mindent… ami már lassan emlék.

Lét. Nem lét. Emlék.
Így hívják a gyöngysort,
amit a sors hord.
Ez a helyes igeragozás
a fák és a mi Atyánk nyelvén.
szelíden természetes.
Csöndes örökletes
kincs az élet…
Tincs a füzek haján,
félhang a nagy zongorán.
Maszk a lényeg arcán.
Csöndes, természetes.
szelíden örökletes könny.
Apáink könnye és anyáink
mosolya csókolja most
a horizontot.

Vásznat bont a színész,
égi vásznat… más színt kap
ilyenkor a látszat… Alkonyodik.
De ne félj, mert veled van
az ősök keze, akácszívű
nagymamák szeretete.
Most te vagy az ékszer.
A pont, a múlt és jövő álmán,
a bross a két világ ködruháján.
A te szemed most ékszer!
Légy csöndes, természetes,
szelíd és szép! Nézd,
ahogy elaszik a kék,
és boldogan fogynak el
az árnyak.
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Hamarosan bemutatjuk Carine Lacroix szövege alapján a tár-
sulat fordításában és átdolgozásában készült előadásunkat, a Burn 
Baby Burnt. Az erre az alkalomra összeállt társulat tagjait arról 
kérdeztem, hogy milyen kihívást jelentett és milyen személyes 
hozadéka volt számukra az előadás létrehozása.   

Sőreghy Ágnes („Narrátor” és pizzás fiú)

Minden művészeti alkotás kihívás. Ez különösen igaz a színházi 
előadásra. Kihívás, hiszen egy művész által leírt szöveget kell úgy 
elmondani, hogy érthető legyen az író gondolata, de én is benne 
legyek. Kihívás, hiszen a színházi műfaj egyszeri és megismétel-
hetetlen, ott és akkor, az előadáson kell a legjobb formában len-
ni. Kihívás, hiszen 
a benne szereplő 
embereknek, aki-
ket lehet, hogy a 
próbák előtt nem is 
ismertél, együtt kell 
lélegezniük, moz-
dulniuk, „fél tekin-
tetekből” is érteniük 
kell egymást, mert 
ez csapatmunka, az 
első pillanattól az 
utolsóig. Kihívás, 
hiszen azért lépünk 
a színpadra, mert szeretnénk adni valamit. Gondolatokat, érzése-
ket, kérdéseket, valamit, ami, ha csak rövid időre is de, kizökkenti 
a nézőt a minden napi mókuskerékből. Gyerekkorom óta szeretem 
ezeket a kihívásokat, ezért játszom ebben a darabban is.

Sebestyén Vigóca (Emisz)

A művészek általában keresik a közönségtől megerősítést, az 
elismerést, sosem biztosak önmagukban, és így van ez velem is. 
Amikor lehetőséget kaptam, hogy eljátszhassam Emisz szerepét a 
BBB-ben, úgy éreztem, megkaptam ezt a megerősítést. számomra 
a legnagyobb kihívás az volt, hogy hogy fogok ennyi szöveget 
megtanulni? Elég jó vagyok ehhez a feladathoz? Át fogom tudni 
adni az embereknek azt, amit érzek? Teltek a hónapok, és a próbák 
ideje alatt egy teljesen összeszokott kis család lettünk. Megtanul-
tunk foglalkozni a másikkal, reagálni a másikra, kiküszöbölni 
a problémákat, és megismertük egymást. Jó lenne visszanézni, 
honnan is indultunk. A célom mindig is az volt, hogy valami 
maradandót alkossak. Büszke vagyok magunkra, és büszke le-
szek, mikor megmutathatjuk másoknak is a közel egy éve tartó 
munkánkat a BBB-ben.

Macsi Violetta (Viola)

A BBB sokkal több számomra egy mindössze ideálisnak nevezhe-
tő lehetőségnél, ahol kipróbálhatom magam egy szerepben. A szö-

Burn Baby Burn 
vegkönyv támpontján túl 
kezdődik az igazi munka 
egymással és magunkkal 
szemben. A lényeges fel-
adat számomra ott kez-
dődött, hogy a lázadó és 
egyben saját magát ke-
reső, impulzívabb Viola 
viselkedését és a benne 
végbemenő érzéseket 
teljes mértékben meg-
értsem, a saját megélé-
seimmel összekapcsolva 
át tudjam adni. Violára 
jellemző az időszakos 
kontrollvesztettség és 
egy magasabb szintű 
megfelelési kényszer. Ez 
egyéni és csapatszinten is óriási feladat. Nekem a legnagyobb 
kihívást ez jelentette az egész próbafolyamat során, mivel a 
mindennapi életben igyekszem a feszültséget keltő helyzeteket 
hirtelenebb érzelmi reakcióktól elzárkózottabban, mások érzéseit 
szem előtt tartva, hideg fejjel megoldani. Hosszú út, rengeteg 
türelem, tanulás (magunkról és másokról), egyéni és közös fej-
lődés – így tudnám jellemezni a próbafolyamat elmúlt egy évét, 
ami számomra, reményeim szerint, csak az út legeleje.

Katona Lóránt (zeneszerző, gitáros)

Nagyon régóta (kb. 
mióta gitározom) fog-
lalkoztat a progresszív 
rock, a kortárs és egyéb 
instrumentális kísérle-
ti zene. A műfaj jellegé-
ből adódóan kezdtem 
azon gondolkozni, 
hog y zenésztársak 
mellett más művészeti 
ággal is össze lehetne 
kapcsolni próbálko-
zásaimat. Pont ennél a 
gondolatmenetnél tartottam 2011-ben, mikor Csonka Valter 
bemutatott Lukovszki Juditnak, és megnéztem a Burn Baby 
Burn egy előző verziójának a próbáját, ami rögtön inspirált 
a darab hangulatához dallamokat, hangzásokat kitalálni. Na-
gyon örülök, hogy attól kezdve Judit rendezésében majdnem 
minden előadásban volt valami szerepem. Közben Kerekes 
Attilával megcsináltuk a szakaszhatár zenekart, ahol két elő-
adásnak a zenéje (Az ezredik éjszaka és a mostani Burn Baby 
Burn) konkrétan műsorra került, de szinte minden ötletemre 
hatott valami ebből a színházból.

Lukovszki Judit, társulatvezető

DESzínház-Alkalmi Társulat
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Május 19., vasárnap, pünkösd. A Debreceni Egyetem Zeneművészeti Kar hallgatóinak – és a megannyi érdeklődőnek 
– azonban más miatt is jelentős volt ez a nap: eljött a 48. Éjféli Koncert.

Varga Krisztián, a Debreceni Egyetem Hallgatói Önkormányzatának Egyetem téri 
Campus alelnöke, a ZK HÖK korábbi elnöke köszöntött mindenkit. Beszédében elmond-
ta, hogy a CoVID-nak köszönhetően kiesett két Éjféli Koncert, „de ezt a mai rendezvényt 
majdnem úgy fogjuk ünnepelni, mintha az 50. lenne!”. Az alelnök megemlítette, hogy 
mindig is céljuk volt az eseménnyel, hogy a hozzájuk tartozó, zenében jártas és tehetséges 
hallgatók mutassák meg magukat és tudásukat. Ennek eredményeként a Könnyűzenei 
Intézet szabadon válaszható kurzusának hallgatói is bemutatkozhattak az est folyamán, 
egy gálakoncert keretein belül.

A köszöntőt dr. Kapusi Kálmán, az intézet vezetőjének beszéde követte. „A Könnyű-
zenei Intézet szabadon választható kurzusának hallgatói nagyon sokat dolgoztak, hogy 
önöknek, nektek, bemutathassák produkcióikat.” A növendékek sikeres 
munkája azonban megfelelő mesterek nélkül nem jöhetett volna létre, 
így köszönetet nyilvánítottak a kurzus oktatásában részt vevő szakem-
bereknek, többek között Erdős Fruzsinának, Tóth Zsoltnak, szamosközi 
Gergőnek, „aki a billentyű tárgy oktatása mellett összefogta, szervezte, 
koordinálta a mai eseményt”– emelte ki beszédében Kapusi. Emellett 
a rocksuli dobosainak, a technikusoknak, a külsős gitárosoknak is 
meghálálták a munkásságát.

Az est zenei nyitányaként a nagy sikert arató Csillagok között c. film 
Hans Zimmer által komponált zenéje szolgált. A lágy vonalat követve, de 
a mozgóképes alkotásoknál maradva a skyfall főcímdala következett. A 
könnyűzenei kurzus résztvevői a továbbiakban Michael Jackson, Beyoncé, Lady Gaga, 
Adele, illetve Katy Perry és selena Gomez dalaival szórakoztatták a jelenlévőket. Termé-

szetesen a magyar dalok sem maradtak el, 
hiszen Katona Kláritól, illetve Demjéntől is 
felcsendültek jól ismert dallamok.

Az est első etapjának stílusos lezárá-
sát jelentette a We Are The World című 
klasszikus, melyhez az est során fellépő 
hallgatók közül mindenki csatlakozott, 
így egyfajta nagycsaládként vettek búcsút 
a kurzustól s egymástól.

Az estét Aranyosi Péter, országos 
ismertségű humorista showműsora folytatta. A zenék között 
a humoros intermezzo kellő szórakozást nyújtott a népes hallgatóságnak.

Aranyosi vicceit követően kezdetét vette a Quest zenekar bemutatója. 
A rezesek a fellépésükkel kellőképpen megágyaztak az éjféli koncertnek. 
A brass band vezetője kiemelte, hogy most alakultak, és maguk is a Zene-
művészeti Kar falai között végezték, illetve végzik is tanulmányaikat. Az 
oldschool-retró klasszikusok mellett új rádióslágerek is jelen voltak, például 
egy Tiesto egyveleg is helyet kapott a műsorban. Talán a legnagyobb tapsot 
mégis Azariah dalainak feldolgozása hozta meg, majd a zárás egy retró mix 
formájában valósult meg. Az est első, illetve második felvonását követően a 
tombolasorsoláson izgulhattak a jelenlévők, amelyen értékes nyeremények 
várták gazdáikat, a számos támogató jóvoltából.

A kari HÖK hallgatóinak bemutatója, koncertje előtt a legendás volt dékánnak, prof. dr. Duffek Mihálynak ajándékot adtak át, mivel 
nélküle a fél évszázados éjféli koncert nem jöhetett volna létre: Ő az egyik alapítója az 50 éves rendezvénynek. Humoros beszédében 
köszönetet mondott, s egyben szórakoztatta is a közönséget.

A professzor beszédét követően – a hagyománynak megfelelően – a gongszó jelezte az éjfél eljöttét, s a bemutató kezdetét.
A nagy sikerű hallgatói produkciót egy immáron második alkalommal megrendezett open Air Party követte, melynek helyszínéül 

a ZK udvara szolgált. Mr. Judge és Gruber a színvonalas rendezvény méltó folytatását – és zárását – biztosította, egy fergeteges kültéri 
party keretein belül!

Puskás Marcell, fotó: Schuszter Bálint

Újra felcsendültek az éjféli dallamok
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Nem mindennapi futballtársaság gyűlt össze egyete-
münk színházában, az oDEonban, a Debreceni Egyetem 
Labdarúgás elmélete és gyakorlata (DELAB) címet viselő 
kurzus talkshow-ján. A cél nem volt más, mint a népes 
publikummal megvitatni a hazai labdarúgás helyzetét a 
kontinenstorna fényében. A jelszó pedig ezúttal is: futball 
mindörökké! 

A Böszörményi 
úti Campus szín-
házterme jócskán 
megtelt érdeklő-
dőkkel május 8-án, 
akik arra voltak 
kíváncsiak, hogy 
a magyar labdarú-
gás jeles képvise-
lői és szakemberei 
miként látják a 

hazai foci helyzetét, és mit várnak a június 14. és július 14. közötti 
Európa-bajnokságtól. Az este házigazdája Ó Nagy Ferenc volt, aki 
moderátortársaként a díszvendég Gelei Károly egykori válogatott 
hálóőrt köszöntötte. A kanapén jeles társaság foglalt helyet, ezúttal 
nem mezben és sportdresszben, 
hanem ingben és farmerben. 
Debrecenbe látogatott szobosz-
lai Zsolt, szoboszlai Dominik 
édesapja, edzője, Fehér Csaba, 
a magyar válogatott korábbi 
kiválósága és Bogdán Ádám, a 
Liverpool, a Bolton, a Hibernian 
és az FTC, valamint természete-
sen a nemzeti tizenegy korábbi 
kapusa. E sportszereplők közt 
kapott helyet Tisza Tibor, a Loki 
korábbi kiváló labdarúgója is. 

A DE-n is fókuszban az Eb
A téma egyszerűnek 
tűnt: foci, foci és foci. 
A beszélgetés kontex-
tusa azonban ennél 
jóval szerteágazóbb 
volt a sportszakma és 
a különböző nézetek 
fényében. 

Terítékre került ter-
mészetesen szoboszlai 
Dominik személye, 
gyerekkora és jelene, amely kérdésekről, az edzésekről, az éjszakai 
lábtengómeccsekről édesapja mesélt hosszasan. Nyilvánvaló volt, 
hogy beszélgetni kell a közelgő Eb-ről is, amely tornán a magya-
rok igen jó esélyekkel várhatják a nyitányt. Közös vélemény volt, 
hogy a mieinktől továbbjutást várunk, a svájciak komoly gondot 
okozhatnak, a németektől mindig tartani kell, de természetesen a 
skótok is jókora meglepetéssel készülhetnek – emlékezzünk csak 
régebben a görögökre vagy épp a dánokra. 

Noha a közösségi média rossznyelvei szerint tízmillió futballedző 
országa vagyunk, hogy lehetséges, hogy a stadionok mégis félházzal 
működnek? Ez a kérdésfelvetés volt talán a legmegosztóbb, így 
nem is csoda, hogy kisebbfajta sportszakmai vita kerekedett belőle. 
Míg az egyik álláspont a játékosállomány minőségének javítását 
szorgalmazta, a másik oldal a nézők ösztönzését, a közvetítettség 
visszaszorítását és a közösségi szórakozás szenvedéllyé tételét. 
Természetesen ékes példává vált a cívisváros, amely a futballon 
túl egyébként kevés magyar várossal egyetemben büszkélkedhet 
megannyi élvonalbeli csapattal – valamint a Debreceni Egyetemnek 
is köszönhetően nem utolsósorban nyereséges stadionműködéssel.

A késő esti órákig nyúló beszélgetésen egyébként – a félreértések 
elkerülése végett – szó sem volt komoly nézetütközésről, sokkal 
inkább közös volt a cél: az elvek mentén elindulva, a futball szen-
vedélyszerűségét alapul véve törni az utat a jövőbe mutatóan is 
sikeres magyar labdarúgás felé. 

Barna Marci, fotó: Löki Viktor
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Nemcsak a startupcégek működésébe, de a befekte-
tői oldal preferenciáiba is betekintést kaphattunk a 
Hungarian Startup University Program (HSUP) és a Deb-
receni Egyetem Innovációs Ökoszisztéma Központ május 
14-i, Start-Ups&Downs című programján.

Jelenleg kilenc startupot kívánunk támogatni, ennek 80%-a 
állami, 20%-a piaci oldalról valósulhat meg: egy jó ötletbe akkor 
tudunk befektetni, ha az átesett a piaci validáción, és egy jó csapat 
is adott mellé, fontos, hogy a vállalkozás ne egy one-man show 
legyen – hangsúlyozta előadásában a befektetői oldalt képviselő 
salamon Imre, a BNL start Partners munkatársa. 

Mátyás Krisztián, a szállásadóknak weblapkészítésben is segít-
séget nyújtó szálláskereső oldal, az Appartman.hu alapítója, szota 
szabolcs, az okos Casco biztosítással is foglalkozó Cristo, valamint 
a Mastiff teherkerékpárokat előállító Masttiff Cargo Bike alapítója, 
a debreceni Varjú Tamás egyaránt meséltek arról a munkáról és 
töretlen megújulásról, amely hozzásegítheti az induló startupokat 
a sikerhez. – A startup a folyamatos tanulásról és fejlődésről szól, 
amiben a csapat kiemelten tud motiválni, bemenni naponta dol-
gozni a startupként létrehozott cég telephelyére újra és újra feltölti 
az embert, olyan sajátos hangulata van – mondta Varjú Tamás. 

„A startup a folyamatos tanulásról 
és fejlődésről szól”

A fejlődésben sokat segítenek a külső környezetet monitorozó 
piackutatások, valamint a közönség visszajelzései, akár közvetlenül 
az ügyvezetővel is kapcsolatba tudnak lépni egy-egy probléma 
esetén – mutatott rá a startupok egyik sajátos működésére szota 
szabolcs. Mátyás Krisztián is hangsúlyozta a visszajelzések fontos-
ságát, új funkciókat is beépítettek már az oldalba a felhasználók 
közvetlen jelzései alapján. Varjú Tamás pedig azt is elmesélte, hogy 
a biciklijüket használó futárok meg is mutatják nekik, hova mit 
kellene építeni a kerékpáron a még komfortosabb funkciókért.

Az eseménybe online kapcsolódott be a Cápák között című 
műsor 2021-es évadának versenyzője, Zwecker Bence, aki az 
ételmentő applikációjával országos ismertségűvé vált Munch 
alapítója. Jövőbeni terveikre vonatkozóan elmondta: öt év alatt 
100 millió ételt szeretnének megmenteni 10 országban.

A sTArTuP-2024-HsuP-030 azonosító számú projekt a 
Nemzeti Innovációs Ügynökség közreműködésével, a Kulturális 
és Innovációs Minisztérium támogatásával a Nemzeti Kutatási, 
Fejlesztési és Innovációs Alapból valósult meg.

Szabó Laci 
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A Covid–19 egy olyan légzőrendszeri betegség, amelyet a koro-
navírus okoz. Ennek a vírusnak a megfertőzési száma oly mértékre 
nőtt 2020 márciusában, hogy a Egészségügyi Világszervezet (WHo) 
világjárványnak nyilvánította. Ez számos korlátozást hozott magával 
szerte a világon. Minden ország különböző módon próbálkozott 
a lakosainak megvédésének érdekében cselekedni, más-más féle 
korlátozással és óvintézkedéssel. A járvány kezdeti fázisaiban még 
csak Kínában volt megfigyelhető, azonban miután áttörte az ország-
határt, súlyosan megcsorbította az idegenforgalmi tevékenységeket 
szerte a világon és terhelte túl a gyógyszer- és egészségipart, amivel 
nőtt a geopolitikai feszültség.  Az európai turizmus minden szeg-
mensét érintette a pandémia. A zárások, korlátozások és utazási 
tilalmak súlyos kihívások elé állították az idegenforgalom egészét.

1. Gazdasági hatások:
Európának egyik legnagyobb gazdasági ágazata a turizmus, 

amelyet a járvány súlyosan érintett. Több kis- és középvállalat 
is csődbe ment, a nagyobbak pedig jelentős létszámleépítések-
kel tudták csak kezelni a gazdasági deficitjüket. A nemzetközi 
utazások korlátozása és a foglalások tömeges visszamondása és 
elnapolása súlyos kiesést hozott a vállalatoknak és cégeknek. Ez 
hatalmas zűrzavart okozott az ellátási láncokra nézve is, mint 
például az élelmiszer- és italszolgáltatók, közlekedési vállalatok 
és kulturális intézmények. Mivel nem voltak foglalások, és amik 
voltak is, visszamondták, az igények ezekre súlyos visszaesést 
mutattak. Ezzel szinte teljes bénulást okozva az idegenforgalom 
legtöbb szegmensében. A teljes leállás és összeomlás megelőzése 
érdekében a kormányok támogatásokat nyújtottak és pályázatokat 
hirdettek meg a vállalkozásoknak és a hirtelen munkanélküliséggel 
szembenéző emberek számára egyaránt.

2. Visszaesések a foglalásokban és a turisták forgalmában:
A világjárvány és a korlátozások kombinációja világszerte okozott 

bizonytalanságot a turistákban, ami ahhoz vezetett, hogy sokuk tel-
jesen lemondta, vagy jobb esetben csak elhalasztotta utazási terveit. 
Ez oly mértékű visszaesést eredményezett a foglalásokban, hogy 
számos európai desztináció és üdülőhely szinte teljes mértékben 
turista nélkül maradt. A szálláshelyek kihasználtságának csökke-
nése igen komoly gazdasági nyomást gyakorolt az iparág egészére. 
Az idegenforgalom, az éttermek és más kiegészítő szolgáltatások 
is érintettek a turizmus visszaesésében, és ez velejéig rázta meg 
az iparágat. A turisztikai vállalkozások rugalmassággal próbálták 
megakadályozni a teljes csődöt és alkalmazkodni a változó körül-
ményekhez, de a fellendülés még nem volt a láthatáron, hiszen az 
iparág egésze továbbra is számos kihívással nézett szembe.

3. Munkanélküliség és kényszerszabadságok
A pandémia hirtelen jött munkahelyvesztési hullámhoz vezetett 

az európai és a globális turisztikai iparban. sok vállalat kényszerült 
üzemi leállásra, így ez tömeges elbocsátáshoz vagy részmunkaidőre 
áttételhez vezetett. számos vállalkozás hozott be kényszerszabad-
ságot dolgozóiknál, mivel másképpen nem tudták megtartani 
likviditásukat és szinten tartani bevételkiesésüket. Ezek a váratlanul 

A Covid–19-pandémia hatása
az európai turizmusra

jött elbocsátások és szabadságolások rengeteg családot taszítottak 
anyagi nehézségbe. Mivel a turisztikai ipar elég gyakran alkalmaz 
sérülékeny munkaerőt, ezek a drasztikus intézkedések még inkább 
veszélynek tették ki munkavállalóit. Ilyenek például a szezonális és 
az ideiglenes munkavállalók, illetve a külföldről bejövő munkaerők 
is egyaránt. A munkavesztés viszont a turisztikai ipar minden po-
zícióját érintett, legyen szó menedzserekről, a front- és backenden 
dolgozókról egyaránt. A gazdasági visszaesés és a munkahelyveszté-
si hullám nemcsak az egyéneket érintette, hanem egész közösségeket 
is, különösen azokat, amelyek szinte teljesen a turizmustól függenek. 
számos kisebb város és üdülőhely szenvedte meg a helyi vállalatok 
bezárását és a turisták látogatásának csökkenését. A helyi kormá-
nyok különböző segélyekkel és támogatásokkal próbálták enyhíteni 
a nyomást a hirtelen munkanélkülivé vált embereken és az érintett 
vállalatokon. Bár ezek a támogatások nagyon soknak segítettek, még 
ez sem volt elég a teljes visszaállásra. Ezek az események hosszú távú 
következménnyel jártak az ipar és a helyi közösségek számára. Az 
idegenforgalomnak fenntarthatóbb én inkluzívabb fellendülésre 
volt szüksége a válság utáni időszakra.

4. Bizalomvesztés és az újraindítás kihívásai
A Covid–19-járvány miatt kialakult szociális pánik és bizonyta-

lanság egy lassú és vontatott újrakezdéshez vezetett a turizmusban, 
amely még a korlátozások enyhítése és eltörlése után is érezhető volt. 
A turisták óvatosan terveztek, és inkább választottak helyi vagy 
lakóhelyhez közeli célpontokat. Azaz a pszichológiai hatások is 
megnehezítették a kereslet helyreállítását és az utazók tényleges 
vonzását. Az eltérő korlátozások és előírások nemcsak zavart, de 
aggodalmat is okoztak az utazni vágyóknál, ami tovább nehezítette 
az utazások tervezését és a foglalás folyamatát. A turisztikai vállal-
kozásoknak ezek mellett operatív kihívásokkal is szembe kellett 
nézniük. Alkalmazkodniuk kellett a folyamatosan újuló és változó 
egészségügyi intézkedésekhez és a változó fogyasztói igényekhez 
egyaránt. Ez sokszor többletköltségeket és logisztikai problémákat 
vonzott magukkal, amelyek nem könnyítették meg a helyzetüket. 
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A vállalatok rájöttek arra is, hogy mennyire kulcsfontosságú az 
átlátható kommunikáció és az innovatív marketingstratégia. A 
megfelelő alkalmazással elősegíthetik a fogyasztói bizalom vissza-
szerzését és a foglalások számának növekedését. Az ágazat minden 
érdekelt felének szoros együttműködéshez kellett folyamodnia, 
hogy az újranyitás fellendüljön, megosztva a már bevált gyakorla-
tokat és összehangolva erőfeszítéseiket a nehézségek leküzdésére. 
Mindenki a közös jó ügyért.

5. Fenntarthatóság és a jövőbeli kilátások
A koronavírus által okozott járvány rávilágított a turizmus fenn-

tarthatósági kihívásaira, és arra, hogy a poszt-Covid időszakra az 
európai turizmusnak sokkal fenntarthatóbbnak és ellenállóbbnak 
kell lennie a jövőbeni válságokra való felkészülés érdekében. Az 
emberek egyre inkább választottak tudatosan utazási célokat, 
amelyek támogatták a helyi közösségeket és minimalizálták a 
környezetszennyezést. A felelős utazási magatartás népszerűsítése 
hosszútávú életképességet biztosított a turisztikai célpontoknak. 
A lecsökkent számú idegenforgalom pozitív hatással volt a kör-
nyezetre is, ami rávilágított a fenntartható turizmus fontosságára. 
Ezek a gyakorlatok minimalizálták a szén-dioxid-kibocsátást, és 
igyekeztek megőrizni az ökológiai egyensúlyt. Erre a célra kitalált 
innovációk és technológiák lehetővé tették az ellenállóképesség 
és a fenntarthatóság javítását a turizmusban. A mai digitális 
világban megjelenő megoldások és az egyre jobban elterjedő 
okostechnológiák segítenek csökkenteni az ökolábnyomot, és 
az utazásokat is kényelmesebbé tudják tenni. A turizmus fenn-
tarthatóságának és a környezet védelmének érdekében szigorú 
szabályokat és irányelveket kell bevezetni, különben a helyzet csak 
rosszabbodni fog. A turisztikai tervezés és döntéshozatal folya-
mata során fontos figyelembe venni, hogyan lehetne az utazást 
zöldebbé és közösségkímélővé tenni.

Összegzés:
A koronavírussal együtt jelentkező válság rámutatott az euró-

pai turizmus sebezhetőségére, viszont egy időben lehetőséget is 
teremtett az iparág átalakítására és a fejlődésére. A poszt-Covid 
időszakban az idegenforgalomi ágak innovációja és alkalmazko-
dóképessége döntő fontosságúvá kell hogy váljon, hogy a turizmus 
újra fellendüljön.

A turizmussal foglalkozó vállalkozásoknak fel kell készülniük 
a változó piaci igényekre és a bővülő fogyasztói elvárásokra, 
miközben rugalmasan kell alkalmazkodniuk az új kihívásokhoz 
és akadályokhoz. Az iparágban részt vevőknek szükséges lesz 
együttműködniük a kormányokkal, intézményekkel és más ér-
dekeltekkel annak érdekében, hogy közös erővel dolgozzanak ki 
hatékony stratégiákat és megoldásokat a turizmus fenntartható 
és virágzó jövőjéért.

Az európai turizmus hirtelen jött és drasztikus változásokon 
ment keresztül a Covid-időszakban, ami arra késztette az iparág 
vezetőit, hogy új stratégiai modellekkel drukkoljanak elő az üzleti 
és a vendégkapcsolatok terén egyaránt. A következő időszakokban 
nagyobb hangsúlyt kell fektetni az innovációra és a technológiai 
fejlesztésekre a turisztikai szolgáltatások fejlődése és kínálata 
szempontjából. A vendégek számára interaktív és személyre sza-
bott élmények átélését az úti célok felfedezése során okosvárosok, 
illetve okosutazási megoldások fokozatosan növekvő népszerűsége 
teszi lehetővé. 

Fontos lesz még ezen kívül az európai turisztikai iparágnak az 
egészségügyi és a biztonsági intézkedésekre helyezett hangsúlya is, 
miközben ügyelnek a fenntarthatóságra és az ellenállóképességre 
is. Az ökolábnyom csökkentése, a helyi közösségek támogatása és 
az ökológiailag etikus üzleti gyakorlatok előtérbe helyezése kulcs-
fontosságú kell legyen az iparág jövőbeni növekedése és stabilitása 
szempontjából.

Birta Erik
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Megtartották a 2024 nyári, július 12. és 24. között Deb-
recen és Miskolc által megrendezett Európai Egyetemi 
játékok (EUG) előzetes sajtótájékoztatóját a Miskolci 
Egyetemen. A szervezők felszólalásán túl közölték 
a várható végleges résztvevőszámokat, valamint 
bemutatták az esemény kabalafiguráját is. 

Mindössze egy szűk hónapot kell várni, hogy a sportvilág a 
labdarúgó Európa-bajnokság után hazánkra figyeljen. Debre-
cenbe és Miskolcra érkezik ugyanis az egyetemi sport alighanem 
legnagyobb rendezvénye, amely hazánkban az 1965-ös nyári 
universiade után toronymagasan a legnagyobb felsőoktatási sport-
megmérettetés lesz. Ennek kapcsán tartottak sajtótájékoztatót a 
Miskolci Egyetem főépületének előcsarnokában. Az eseményen 
részt vett Hankó Balázs, a Kulturális és Innovációs Minisztérium 
felsőoktatásért, innovációért, szakképzésért és felnőttképzésért 
felelős államtitkára, prof. dr. h. c. Mocsai Lajos, a Magyar Egye-
temi – Főiskolai sportszövetség Elnöke, dr. Baji Balázs, a Nemzeti 
sportügynökség vezérigazgató-helyettese, valamint Kalmár Zsolt, 
a Miskolci Egyetem gazdasági vezetője és prof. dr. Balogh László 
igazgató, a debreceni szervezőbizottság elnöke. 

Elsőként Mocsai Lajos szólalt fel, beszédében pedig a sport 
fizikai és mentális épségre gyakorolt hatását, valamint a játékokon 
ennek megkerülhetetlen fontosságát hangsúlyozta:

Az emberekben fontos, hogy tudatosuljon, hogy a sporttevékeny-
ségnek a gyermekkortól az aranykorig meg kell határoznia az életét. 
Ezáltal pedig a sport, a tanulás és a szakmai előmenetel együttesével 
e hármas egységet hirdettük meg. A küzdőképesség az egyetemi 
sport során bázist kell hogy adjon arra, hogy a fizikai teljesítmény 
közvetlen hatással legyen a kognitív készségekre, a szellemi fejlődésre 
– fejtette ki a MEFs-elnök. 

Hozzátette, hogy csaknem negyven ország megközelítőleg 
négyszáz intézménye képviselteti majd magát a két hazai nagy-
városban, több mint ötezer résztvevővel – közte 3800 sportoló, 
csaknem ezerfős szakmai személyzet és ugyanennyi önkéntes 
segítő –, illetve ez a szám még kiegészül az Európai Egyetemi 
sportszövetség (EusA) képviselőivel is.

A folytatásban Hankó Balázs államtitkár szólt a jelenlévőkhöz. 
Gondolatai közt megosztotta, hogy az egyetemek alapítványi és 
autonóm rendelkezési jogkörével, valamint az állami támoga-

„Az egyetemi sport
hazatér Magyarországra”

tásokkal jelentősen fejlődött a sportinfrastruktúrák minősége. 
Az állam szerepvállalásával a magyar felsőoktatás autonómmá 

vált. Ez megalapozza, hogy a mi fiataljaink legyenek a legsikereseb-
bek, ehhez pedig kell tudás, kreativitás, azaz innováció, valamint 
olyan egészséges élet, amelynek alapja a sport. Ehhez pedig hozzá-
tesszük az egyetemhez való kötődést – megmutatjuk, mi a magyar 
virtus – hangsúlyozta az államtitkár.

Dr. Baji Balázs, hazánk kiváló gátfutója már az egyetemi éveiből 
továbbvitt tapasztalatok és a sport közös „útját” emelte ki. 

Az egyetemi évek azok az utolsó, igazán strukturált alkalmak, 
amelyek során igazán hasznos életviteli tapasztalhatnak meg, 
építhetik be a felnőtt életükbe a hallgatók. Nagy szerepe van az 
egyetemeknek, hogy ebbe a sportot is belecsempéssze – hangsúlyozta 
Baji Balázs. 

A miskolci szervezők képviseletében Kalmár Zsolt nyilatkozott, 
aki a Miskolci Egyetem életében az eddigi, egyébként ugyancsak 
nívós nemzetközi sportesemények után határozottan mérföldkő-
ként beszélt az EuG-ról.

A Miskolci Egyetem hozzászokott az igazán nagy rendezvények-
hez, az EUG mégis kiemelt esemény lesz. Hogy mindezt megren-
dezhetjük, elismerése annak a munkának, amelyet eddig a sportba 
fektettünk – hangsúlyozta az ME gazdasági vezetője.

A cívisvárosi intézmény nevében pedig a DE sporttudomá-
nyi Koordinációs Intézet igazgatója emelte ki a közösségépítő 
és hazánk életében meghatározó sportesemény jövőbe mutató 
jelentőségét. 

A Debreceni Egyetemen már évszázados múltra tekint vissza 
a sportélet, már az intézmény jogelődeinek történetében is fontos 
szerepet játszott. Ami tudás felhalmozódott, azt a mai napig to-
vábbörökítjük. Ha a várt sikert és az eredményes szervezést nézzük, 
tisztelettudóan, de igazán büszkén kijelenthetjük majd, hogy ha 
Anglia a labdarúgás bölcsője, akkor Magyarország az európai 
egyetemi sport bölcsője és őshazája. Talán mondhatjuk azt is, hogy 
az egyetemi sport hazatér Magyarországra – mondta Balogh László.  

A sajtótájékoztató végén taz EuG-marketing egyik legfonto-
sabb alakja is bemutatkozott. Először „állt” ugyanis közönség 
elé a nyári játékok kabalafigurája. A Magyarországon is őshonos, 
küzdeni akarásáról és tudásáról, kitartásáról is közismert hiúz a 
két rendező város kezdőbetűiből kialakítva a DEMI nevet kapta. 

Barna Marci
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Befejeződött a magyar bajnoki szezon, befejezte idei 
szereplését a DEAC NB III. Északkeleti-csoportos labda-
rúgócsapata is. Urbin Péter tanítványai a tabella ötödik 
pozíciójában zárták az idényt. 

Ötmeccses veretlenségi szériával búcsúzott a 2023–24-es kiírás-
tól a Debreceni Egyetem fekete-fehér gárdája. Mielőtt elkezdődött 
a biztató, jövőbe mutató zárószéria, sándor Tamásék a listave-
zető, azóta harmadosztályú bajnok, feljutó Putnok otthonában 
szenvedtek 3-0-s vereséget, majd döntetlent játszottak a Dóczy 
utcán az ezüstérmes Cigánd gárdájával, valamint Egerben értek 
el imponáló diadalt. A tavasz még valóságos cívisvárosi derbit is 
tartogatott, hiszen a közvetlen, negyedik helyen álló rivális DVsC 
II is a DEAC sportcampuson „vendégszerepelt”, majd szenvedett 
az egyetemiektől 3-0-s vereséget. A szezon pedig egy idegenbeli, 
majd egy hazai döntetlennel zárult, Tiszaújvárosban, majd hazai 
környezetben a Karcag együttesével szemben. 

Ezzel a szereplésével a DEAC mindössze 5 ponttal maradt le a 
bajnoki dobogóról, megszerzett 49 pontjával. A mieinket egyetlen 
egységnyivel előzte meg a kis Loki, harmadik helyen zárt a Kisvár-
da II, 58 ponttal lett második a Cigánd alakulata, míg a bajnoki 
trófeát a Putnok FC legénysége emelhette a magasba. 

A házi gólkirály a góllövőlistán 6 találatot jegyző oliver 
Tochukwu lett. A szerzett gólokat és a helyzetkihasználást illetően 
urbin Péter vezetőedző a klubnak adott interjújában hangsúlyozta, 
hogy a gólszerzésben feltétlenül javulnia kell a csapatnak – noha 
a téli felkészülés során kifejezetten e cél érdekében dolgoztak 
együtt. A soron következő kiírásban is a magyar harmadosztály 

Ötödik helyen végeztek focistáink

mezőnyének tagja lesz a DEAC. Abban az idényben nem titkolt 
célja a csapat trénerének, hogy még nagyobb összhanggal, jelen-
tősen sikeresebb helyzetkihasználással sikerüljön fentebb lépni 
a tabellán, az élmezőny tagjának maradni, valamint kiharcolni 
a dobogós helyezést. 

A DEAC játékosai jelenleg nyári pihenőjüket töltik. Hamaro-
san már otthon elvégzendő feladatokat ad nekik a szakmai stáb, 
míg a csapat együttesen június 24-én kezdi meg a 2024–25-ös 
szereplésére a felkészülést. 

BM
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A DEAC férfi röplabdacsapata az idei szezonban történelmi 
sikert ért el azzal, hogy bejutott az Extraliga elődöntőjébe, hiszen 
korábban ez még nem sikerült a cívisvárosiaknak. A legjobb négy 
között a székesfehérvári együttessel kerültek össze az egyetemis-
ták, ők azonban megállították a menetelést: az egyik fél harmadik 
győzelméig tartó sorozatot 3:0-s összesítéssel nyerte a MÁV Előre. 

A folytatásban a bronzéremért játszhattak Fodor Antal tanítvá-
nyai a MAFC-BME ellen. Az első találkozót hazai pályán, a DEsoK 
Csarnokban rendezték, a DEAC jól kezdte a mérkőzést, és hamar 
ellépett a MAFC-tól. A második játékrészben kezdett helyreállni 
a fővárosiak játéka, a DEAC pedig időnként meginogott, így ezt a 
szettet a MAFC nyerte. A folytatásban is változó volt a játék képe, 
a harmadik játékrészben oláh, Bagics és Veres Bence termelték a 
cívisvárosi pontokat, azonban a szett utolsó perceiben Altunaga 
megmozdulásának köszönhetően fordított a MAFC. A negyedik 
etapban a bírók több vitatható ítéletet hoztak, 18:18-as állásnál a 
fővárosiaknak kedveztek, de Willian és Pavliuk pontjainak köszön-
hetően a DEAC nyerte a játékrészt. A záró felvonásban Willian 
megmozdulásai után akadozott az egyetemisták játéka, végül mégis 
sikerült megfordítani az állást. 13:13 után Altunaga szállította a 
fővárosiak pontjait, végül a MAFC nyerte az egyik fél harmadik 
győzelméig tartó párharc első mérkőzését.  

A második mérkőzést a MAFC otthonában játszották a felek. 
A találkozót a MAFC kezdte jobban, majd az egyetemisták gyor-
san egalizáltak. A végjátékban reyes nyitásai nehezítették meg a 
DEAC dolgát, de Bagics Balázs blokkjával ismét döntetlenre állt 
a találkozó, majd Pavliuk pontjainak köszönhetően megnyertük 
a szettet. A második játékrészt 6:1-es sorozattal kezdte a DEAC, 
ezúttal a nyitások is a helyén voltak, a hazaiak többször is hibáztak, 
így tízre nőtt a különbség. Az első meccslabdát még elrontották az 
egyetemisták, majd Marlon megmozdulásával zárult az etap. A záró 
játékrészben Willian három ásszal jelentkezett, és a folytatásban is 
az egyetemisták akarata érvényesült, Bagics Balázs pontszerzésével 
ért véget a találkozó. 

A folytatásban ismét a DEsoK-ban csaptak össze a felek, a ta-
lálkozó előtt azonban a DEAC együttese és dr. Árvai Péter játékos 
elnöki különdíjat kapott dr. Bögöly Gábortól, a Magyar röplabda 
szövetség elnökétől. A díjat annak elismeréséül kapták, hogy gyors 
és szakszerű beavatkozásuk megmentette Blázsovics Pétert, aki 
összeesett a DEAC egyik edzésén. 

A DEAC kezdte jobban a harmadik találkozót, azonban gyorsan 
fordítottak a fővárosiak, és ki sem engedték a kezükből a vezetést az 
első szettben. A második játékrész az elsőnél is gyengébben indult, 
Fodor Antal feladócserével próbálta felrázni az egyetemistákat, 

Negyedikek férfi röplabdásaink

sikertelenül. Az egyetemistáknak ezúttal is sok megingásuk volt, a 
MAFC pedig nem kímélte az ellenfelét, ezt a szettet is ők nyerték. 
A harmadik etapot Willian és Marlon megmozdulásainak köszön-
hetően jól kezdte a DEAC. A MAFC edzője időkéréssel próbálta 
megtörni az egyetemisták lendületét, ami sikerült is, mivel a MAFC 
6:0-s sorozatot produkált. A DEAC azonban hamarosan fordított, 
a drámai hajrában szettlabdánk is volt, a MAFC eljutott a meccs-
labdáig is, végül egy rossz feladás pecsételte meg a DEAC sorsát. 

Négy nappal később a MAFC otthonában találkoztak a csapatok, 
a DEAC-nak a bronzérem megszerzéséhez mindenképpen győznie 
kellett volna a fővárosban. 

Az első játékrészt jól kezdte a DEAC – öt ásza is volt a csapatnak 
–, ez mégsem volt elég ahhoz, hogy ellépjenek a házigazdáktól, 
31:29 arányban a MAFC nyerte az első szettet. A második etapban 
végig az egyetemisták akarata érvényesült, most a MAFC időkérése 
sem ingatta meg a pontgyártást, így a játékrész végére sikerült 
egyenlíteni. A harmadik játékrészben mindkét csapat jó játékot 
mutatott, végül a végjáték előtt hárommal ellépett a MAFC, akik 
jó sáncoknak köszönhetően megnyerték a szettet. A negyedik fel-
vonás négy elrontott cívisvárosi szervával kezdődött. Fodor Antal 
vezetőedző feladócserével próbálta felrázni az együttesét, Bakóczy 
András váltotta Mikuláss Koch Marcellt. Bakóczy hamar felvette 
a játék ritmusát, Marlonnak adott remek labdákat, a légiós pedig 
nagyszerűen fejezte be az akciókat. 19:19 után azonban egy 6:2-es 
sorozattal lépett el a MAFC, ezzel megszerezték a győzelmet, illetve 
az Extraliga bronzérmet is. 

A DEAC a bronzcsata 3:1-es végeredményével negyedik helyen 
zárta a 2023/2024-es Extraligát. 

Az utolsó mérkőzést követően a DEAC honlapján egyből meg-
jelentek az átigazolásokkal kapcsolatos hírek. Először arról adott 
tájékoztatást az egyetemi csapat honlapja, hogy a csapat húzóem-
bere, Bagics Balázs hat év után távozik az együttestől. A magyar 
válogatottat közel harminc mérkőzésen erősítő röplabdázó úgy 
döntött, pihenőt tart, azonban nem jelentette ki, hogy ez egyértelmű 
visszavonulás, a deac.hu-nak adott interjújában így fogalmazott: 
„Ha hiányozni fog a röplabda, meglátom, milyen lehetőségek lesz-
nek, azt sem zárom ki, hogy egyszer még viselem a DEAC mezét.” 

Két héttel később derült ki, hogy Bagics mellett távozik a klub-
tól a 2021 óta a csapatot erősítő brazil légiós, Willian. A DEAC 
saját nevelésű játékosa, Veres Bence ősztől Budapesten folytatja 
tanulmányait, a hírek szerint egy fővárosi együttes igazolta le. 
A magyar válogatott feladó Mikuláss Koch Marcell márciusban 
csatlakozott az egyetemi klubhoz, jövőre azonban ő sem marad 
Debrecenben, adta hírül a deac.hu. 



EgyEtEmi ÉlEt  292024. június sPORt



2024. június30  unideb.hu CuCu



EgyEtEmi ÉlEt  312024. június



2024. június32  unideb.hu


